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§ 373 Dnr KS KS-2023-000035 101 

Revisorerna har ordet 

Kommunfullmäktiges beslut 
Då ingen representant för revisionen närvarar har ingen information lämnats på 

sammanträdet. 

_____________________________________________________________ 
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§ 374 Dnr KS KS-2023-000762 029 

Interpellation om kombinationstjänster, av Carina 
Sundbom (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Carina Sundbom (C) ställer följande interpellation till personalnämndens 

ordförande: 

"I november 2022 motionerade Centerpartiet om kombinationstjänster vid 

kommunala verksamheter. Vår motion handlade om tjänster som kan ha flera 
arbetsuppgifter och kan sträcka sig över flera förvaltningar. 

Skellefteå kommun är stor till ytan och har väldigt många verksamheter, både i 

stan och ute i våra tätorter. För att bättre nyttja kommunala resurser och ge bättre 
service vill Centerpartiet införa och utveckla kombinationstjänster i de kommunala 

verksamheterna. Detta skulle särskilt gynna de mindre orterna i kommunen. 

Centerpartiet anser att det bör gå att utveckla mer samarbeten och samnyttjande 

mellan förvaltningar, som skola, fritid, måltid, park, lekparker, idrottsanläggningar, 

fastighetsskötsel, återvinningscentral och andra kommunala verksamheter.  

Att utveckla kombinationstjänster kan innebära nya rutiner och processer kring 

ledarskapet, nyanställningar, utbildningar, och ett förenklat ekonomiskt 
debiteringssystem. 

Att samordna olika arbetsuppgifter genom kombinationstjänster skulle innebära 

bättre nyttjande av kommunala resurser. Genom att ta tillvara personalen och dess 
kunskaper på bättre sätt, spara tid och miljö genom minskat resande och att nyttja 

lokal kännedom så blir det en win-win situation för kommunen. 

Som svar på motionen fick vi veta att drevs ett pilotprojekt inom ämnet där 

projektledning bekostades av personalnämnden. I denna pilot fick ett 20-tal nya 
medarbetare chansen till 6 månaders anställning där de skulle jobba i två eller flera 

verksamheter samtidigt. Det var förvaltningarna Utbildning och arbetsmarknad och 

Support och lokaler som önskat skapa förutsättningar för kombinationstjänster 
inom skola, förskola, måltid och städ. Under anställningstiden skulle medarbetare 

ha tillgång till en för projektet heltidsanställd koordinator, som hjälp med bl a 
vägledning till utbildning eller coaching kring praktiska eller mer strategiska frågor. 

Projektet skulle pågå fram till sommaren 2023, då det skulle utvärderas. 

Med anledning av ovanstående frågar jag personalnämndens ordförande: 

- Har projektet gett förutsättningar för kombinationstjänster inom skola, förskola, 
måltid och städ? 
- Har projektet gett förutsättningar för kombinationstjänster över fler områden och 
förvaltningar? 
- Kommer det finnas möjlighet till kombinationstjänster för redan anställd 
personal?" 
 
Ordföranden för personalnämnden, Evelina Fahlesson (S), lämnar följande svar: 

"Har projektet gett förutsättningar för kombinationstjänster inom skola, förskola, 
måltid och städ? 
Svar: Delvis. Projektet som pågick under förra vintern blev mer av ett ”en väg in-

projekt”. Med det menar jag att det gav förutsättningar för nya medarbetare som 
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stod längre från arbetsmarknaden att testa flera olika jobb på olika förvaltningar. 
Projektet har gett 15 nya medarbetare chansen att under 6 månader jobba 

kombinerat i fler än en verksamhet inom kommunen. 11 av dessa medarbetare har 
idag en anställning i Skellefteå kommun. Flera av dem har sökt många jobb tidigare 

i Skellefteå kommun men inte fått chansen. Samarbetet mellan chefer, rektorer, 

handledare och kompetenskoordinatorer har utvecklats, förbättras och tydliggjorts 
under projektet, men projektet knäckte inte koden för bättre förutsättningar för 

kombinationstjänster i den bemärkelsen att en person under samma dag jobbar i 
flera verksamheter. Under hösten 2023 har ett fortsättningsprojekt inletts, med en 

utökning till 30 medarbetare. Detta fortsättningsprojekt har ett än tydligare fokus 
på att hitta lösningar på kombinationstjänster.  

Har projektet gett förutsättningar för kombinationstjänster över fler områden och 
förvaltningar? 
Svar: De förvaltningar som deltar i fortsättningsprojektet är SLK, KoF, UTB och 

SOK. De avdelningar som aktivt deltar är måltid, städ, förskola, grundskola, vård 
och omsorg, samt fritid. Ett tydligt syfte är att hitta kombinationstjänster över 

förvaltningsgränser. 

Kommer det finnas möjligheter till kombinationstjänster för redan anställd personal? 
Svar: I nuläget kan vi inte erbjuda det, men vår ambition är att det ska vara möjligt 

när fortsättningsprojektet är klart innan sommaren 2024. " 

Inlägg  

Carina Sundbom (C) och Evelina Fahlesson (S) yttrar sig. 

__________________________________________________________________ 
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§ 375 Dnr KS KS-2023-000790 421 

Interpellation om alarm om skadlig luftkvalitet, 
ställd till nämnden för support och lokalers 
ordförande, av Per Boström (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Per Boström (KD) ställer följande interpellation till nämnden för support och lokalers 

ordförande: 

"Under kvällen 25e oktober sändes notiser ut via extern källa. Där vissa 

medborgare fick information om skadliga nivåer av föroreningar i luftkvalitet med 
uppmaning att stanna inomhus och bära mask. Den enda övriga offentliga lokala 

information som gick att uppbringa på Onsdagskvällen var via Norrans hemsida. På 
hemsidan gick att läsa att luftkvalitetsindex nått en alarmerande nivå på 500. Vilket 

är max på AQI skalan. 

En tjänsteperson från kommunen besvarar Norran att kommunens mätinstrument 
är trasiga och på lagning. Och hänvisar till andra mätkällor.  

Även en person från Naturvårdsverket uttalade sig till Norran. Och hänvisade till 
olika mätmetoder. Men kunde varken bekräfta eller dementera alarmeringen 

gällande de höga värden som gått ut. 

När krisinformation likt denna skickas ut från extern part skapar det en oro bland 
befolkningen. I synnerhet om det saknas information från kommunen som 

bekräftar eller med all tydlighet dementerar situationen. 

Hur skall innevånarna veta hur dem skall agera i ett sådant läge.  

Med anledning av ovanstående vill Kristdemokraterna därför ställa följande frågor: 

- Det avsaknades information om den alarmerande luftkvaliteten via de kommunala 
kommunikationskanalerna under eftermiddagen 25 Oktober. Varför? 
- Ser nämnden risker med att alarmerande notiser kan skickas ut via extern part. 
Och finns det någon åtgärdsplan för hur sådant hanteras?" 

Ordföranden för nämnden för support och lokaler, Tomas Teglund (S), lämnar 
följande svar: 

Svar: "När det inträffar händelser med potentiell samhällspåverkan finns det 

upparbetade rutiner för att hantera detta snabbt inom kommunen. Hade något 
inträffat skulle kommunen snabbt fått kunskap och börjat arbeta inom ramen för 

dessa rutiner redan den 25 oktober. Några sådana indikationer fanns inte. Vid 
bedömningsmöte som genomfördes den 26 oktober, efter att pressansvarig fått in 

frågor om påstått dålig luftkvalitet över Skellefteå, kunde det mycket snabbt 

konstateras att det inte fanns några kända faktorer som kunnat ge den typen av 
utsläpp som MSN publicerat den 25 oktober. Kommunens egna mätinstrument var 

igång på förmiddagen den 26 oktober och visade god luftkvalitet. Det gjordes 
under bedömningsmötet även en bedömning kring behovet av kommunikation.  

Sammantaget visar detta på att kommunens rutiner fingerat väl samtidigt som det 
visar på svårigheten att i förväg hålla koll på notiser som sprider information 

liknande detta, vilket får bedömas från fall till fall." 
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Interpellationerna § 374, § 375 och § 376 slås samman under sammanträdet och 
en gemensam debatt förs. 

Inlägg  
Per Boström (KD), Tomas Teglund (S), Annamaria Hedlund (S), Lorents Burman 

(S), Emma Lindgren (KD) och Markku Abrahamsson (SD) yttrar sig. 

____________________________________________________________________ 
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§ 376 Dnr KS KS-2023-000789 421 

Interpellation om alarm om skadlig luftkvalitet, 
ställd till bygg- och miljönämndens ordförande, av 
Per Boström (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Per Boström (KD) ställer följande interpellation till bygg- och miljönämndens 
ordförande:  

"Under kvällen 25e oktober sändes notiser ut via extern källa. Där vissa 

medborgare fick information om skadliga nivåer av föroreningar i luftkvalitet med 
uppmaning att stanna inomhus och bära mask. Den enda övriga offentliga lokala 

information som gick att uppbringa på Onsdagskvällen var via Norrans hemsida. På 
hemsidan gick att läsa att luftkvalitetsindex nått en alarmerande nivå på 500. Vilket 

är max på AQI skalan. 

En tjänsteperson från kommunen besvarar Norran att kommunens mätinstrument 
är trasiga och på lagning. Och hänvisar till andra mätkällor. Även en person från 

Naturvårdsverket uttalade sig till Norran. Och hänvisade till olika mätmetoder. Men 
kunde varken bekräfta eller dementera alarmeringen gällande de höga värden som 

gått ut. 

När krisinformation likt denna skickas ut från extern part skapar det en oro bland 
befolkningen. I synnerhet om det saknas information från kommunen som 

bekräftar eller med all tydlighet dementerar situationen. 

Hur skall innevånarna veta hur dem skall agera i ett sådant läge. 

Med anledning av ovanstående vill Kristdemokraterna därför ställa följande frågor. 

- Har nämnden backup för de instrument som avläser luftkvalitet och tillika skall 
alarmera vid skadliga nivåer? Eftersom det hänvisades till att befintliga var på 
lagning. 
- Om kommunens utrustning för att mäta luftkvalitet är satt ur funktion och backup 
saknas. Förlitar sig nämnden på mätningar från extern part eller förbises dem?" 

Ordföranden för bygg- och miljönämnden, Annamaria Hedlund (S), lämnar följande 

svar: 

Svar: "Uppgifter om det så kallade ”orosmolnet” kom från Microsofts app MSN 
Väder och var på så vis allmänt tillgängliga. Det var även därifrån uppmaningar att 

undvika utomhusaktiviteter, stänga fönster och dörrar, bära mask samt 
rekommendation om att använda luftrenare kom. 

  

Bilderna uppgavs visa AQI (Air Quality Index) som informerar om luftkvaliteten på 
en viss plats. Ju högre AQI-värde desto högre nivåer av luftföroreningar och 

därmed större hälsorisker. De luftföroreningar som ingår i AQI är partiklar (PM2,5 
och PM10), kvävedioxid (NO2), koloxid (CO), svaveldioxid (SO2) och marknära 

ozon. Själva begreppet AQI är inget som används vid mätningar i Sverige och det 
är oklart hur bedömningen av de olika ingående parametrarna blir till ett AQI.  

 

Bygg- och miljönämnden ansvarar för att mäta partiklar (PM2,5 och PM10) och 
kvävedioxid (NO2) vid E4 genom centrala Skellefteå. Det handlar om avancerad 

mätutrustning där mätresultaten utvärderas årligen mot gällande 
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miljökvalitetsnormer. Mätvärden presenteras även i realtid på Naturvårdsverkets 
hemsida. 

 
Den 25 oktober hörde Naturvårdsverket av sig eftersom de hade fått frågor från 

Norran om de höga värden som presenterats av MSN Väder. Detta sammanföll med 

driftstörningar hos kommunens partikelinstrument, där det endast gick att få fram 
data från enstaka timmar. Dessa visade dock låga värden. Även data från 

kväveoxidinstrumentet visade på låga värden då data från detta sammanställdes. 
Handläggaren gjorde tillsammans med Naturvårdsverket bedömningen att bilden av 

luftföroreningar var osannolik utifrån de data som erhölls. Denna uppfattning 
stärktes då även SMHI hörde av sig och påtalade att det inte var första gången 

MSN Väder visade denna typ av värden för Sverige som inte stämmer med 

verkligheten. 
 

Trots indikationer om att värdena inte stämde gjordes avstämningar om någon 
incident som orsakat utsläpp av svaveldioxid skett hos Rönnskärsverken och 

halterna av ozon vid närmaste mätstation i Vindeln. Avstämning skedde också med 

mätningar av partiklar och kvävedioxid i Umeå, Piteå och Luleå, där inte heller 
förhöjda värden kunnat konstateras. 

 
Innan kommunen kan uttala sig om obekräftade mätresultat från externa källor 

behöver faktainsamling ske. Detta skedde så skyndsamt som möjligt och 
kommunicerades via ett pressmeddelande från kommunen. 

 

Bygg- och miljönämndens instrument uppfyller kraven för de mätningar som åligger 
kommunen att göra avseende partiklar och kvävedioxid. Ett visst bortfall av data 

accepteras för uppföljning av resultaten gentemot gällande miljökvalitetsnormer. 
Det finns inga krav på utrustning som ”skall alarmera vid skadliga nivåer”. I många 

kommuner sker inte mätning av luftkvalitet överhuvudtaget. 

I viss mån finns möjlighet att låna instrument vid reparationer av de egna. Normal 
service och underhåll av instrumenten sker under perioder då halterna av partiklar 

och kvävedioxid är låga." 

Interpellationerna § 374, § 375 och § 376 slås samman under sammanträdet och 

en gemensam debatt förs. 

Inlägg 
Per Boström (KD), Tomas Teglund (S), Annamaria Hedlund (S), Lorents Burman 
(S), Emma Lindgren (KD) och Markku Abrahamsson (SD) yttrar sig. 

____________________________________________________________________ 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-11-28 

13 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 377 Dnr KS KS-2023-000764 421 

Interpellation om alarm om skadlig luftkvalitet, 
ställd till kommunstyrelsens ordförande, av Per 
Boström (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Per Boström (KD ställer följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"Under kvällen 25e oktober sändes notiser ut via extern källa. Där vissa 
medborgare fick information om skadliga nivåer av föroreningar i luftkvalitet med 

uppmaning att stanna inomhus och bära mask. Den enda övriga offentliga lokala 
information som gick att uppbringa på Onsdagskvällen var via Norrans hemsida. På 

hemsidan gick att läsa att luftkvalitetsindex nått en alarmerande nivå på 500. Vilket 
är max på AQI skalan. 

En tjänsteperson från kommunen besvarar Norran att kommunens mätinstrument 

är trasiga och på lagning. Och hänvisar till andra mätkällor. Även en person från 
Naturvårdsverket uttalade sig till Norran. Och hänvisade till olika mätmetoder. 

Men kunde varken bekräfta eller dementera alarmeringen gällande de höga värden 
som gått ut. När krisinformation likt denna skickas ut från extern part skapar det en 

oro bland befolkningen. I synnerhet om det saknas information från kommunen 

som bekräftar eller med all tydlighet dementerar situationen. 

Hur skall innevånarna veta hur dem skall agera i ett sådant läge. 

Med anledning av ovanstående vill Kristdemokraterna därför ställa följande frågor. 

- Följdes kommunens Riktlinjer för Krisberedskap vid denna händelse?  
- Varför eller varför inte?" 

Ordförande för kommunstyrelsen, Lorents Burman (S) lämnar följande svar:  

Svar: "Kommunfullmäktige beslutade i oktober 2023 hur kommunen ska arbeta vid 

särskilda händelser, samhällsstörningar och extraordinära händelser. En 
förutsättning för att processen följs tidigt i en händelse är att den är känd bland 

medarbetare och samverkande aktörer. Säkerhetsenheten arbetar aktivt med att 
utbilda och informera om processen men det kommer alltid att vara en utmaning 

att säkerställa att processen är känd och att den följs. Till detta kommer också det 

svåra att på individnivå tidigt i händelsen bedöma ifall det är något som ska delges 
tjänsteperson i beredskap, eller motsvarande, som har mandat att kalla till ett 

bedömningsmöte.  

 

Sammantaget bedöms händelsen ha hanterats enligt beslutad process. Dock hade 

ett bedömningsmöte kunnat hållas redan under onsdagskvällen, 25/10, för att 
klargöra om det fanns någon substans i informationen som florerade." 

Interpellationerna § 374, § 375 och § 376 slås samman under sammanträdet och 
en gemensam debatt förs. 
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Inlägg 
Per Boström (KD), Tomas Teglund (S), Annamaria Hedlund (S), Lorents Burman 

(S), Emma Lindgren (KD) och Markku Abrahamsson (SD) yttrar sig. 

____________________________________________________________________

_ 
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§ 378 Dnr KS KS-2023-000808 779 

Interpellation om utskrivningsklara patienter, av 
Jens Wennberg (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Jens Wennberg (L) ställer följande interpellation till socialnämndens ordförande: 

"Skellefteå kommun har haft en historia om att ha haft svårt att kunna ta emot 
utskrivningsklara patienter från region Västerbotten. Det finns i dag rapporter om 

att personalbristen i Kommunen gör att det finns tomma platser på våra boenden. 
Det är intressant att veta om detta påverkar förmågan att ta emot utskrivningsklara 

patienter från region Västerbotten i dag.  

Med anledning av detta ställer jag följande frågor till Losif Karambotis; 

- Hur många väntar på att bli överförda från region Västerbotten till Skellefteå 
kommun den 1 november? 
- Vilken dialog förs i dag med region Västerbotten i denna fråga? 
- Om Skellefteå kommun inte kan ta emot en patient, vad händer med denna?" 

Ordförande för socialnämnden, Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar:  

"1. Hur många väntar på att bli överförda från region Västerbotten till Skellefteå 
kommun den 1 november? 

Svar: Det finns inte statistik på hur många som väntade på att bli hemtagna från 

Region Västerbotten den 1 november. Aktuellt antal patienter varierar under dygnet 

då Skellefteå kommun tar hem personer och Regionen skriver ut andra löpande och 
efter behov och efter samråd med varandra. Flödet av patienter påverkas av flera 

faktorer som tex virussäsong, resurstillgång eller ökat behov av inflyttning eller 
utflyttning.  

2. Vilken dialog förs idag med Region Västerbotten i denna fråga? 

Svar: Dialogen mellan Skellefteå kommun och Region Västerbotten förs dagligen på 

alla nivåer, det vill säga mellan vårdkoordinatorer, chefer och vårdpersonal. Dialog 

om utskrivningsklara förs även på strategisk nivå i Länssamverkansgruppen (LSG) 
och i den politiska nivån på Samråd hälsa, vård och omsorg. Det finns även 

fastställda rutiner och överenskommelser när det gäller utskrivningsklara patienter 
mellan Region Västerbotten och länets kommuner där bla förklaras 

betalningsansvaret. Dialogerna har systemstöd för informationsöverföring och 

planering genom systemet Prator som används av samtliga professioner för att ta 
hem patienter från sjukhuset tryggt och säkert.  

3. Om Skellefteå kommun inte kan ta emot en patient, vad händer med denna? 

Svar: I samordning mellan RV och Skellefteå kommuns vård och omsorg, planeras 

alltid för en trygg och säkert hemkomst för patienten. Det finns olika anledningar 
varför VoO ibland har svårt att ta emot en patient. Samordningen vad gäller 

utskrivning och hemtagning av patienter är i grunden ett delat ansvar mellan RV 

och Skellefteå kommun. Patienter med stora vård och omsorgsbehov som inte 
tidigare haft insatser från Skellefteå kommun kräver av naturliga skäl mer 

planering, bland annat kring medicin och hjälpmedel, personalplanering eller 
information och kontakt med anhöriga. Detta påverkar också hemtagningen av 
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patienter. I de fall VoO avdelningen inte kan ta emot patienten direkt, stannar 
patienten på sjukhus till kommunen kan ta emot. " 

Inlägg 
Jens Wennberg (L), Iosif Karambotis (S), Miriam Abrahamsson (C), Hans 

Brettschneider (MP), Håkan Andersson (C), Per Boström (KD), Nils Vesterberg (M) 
och Magnus Nilsson (S) yttrar sig.  

____________________________________________________________________ 
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§ 379 Dnr KS KS-2023-000809 700 

Interpellation om Lex Luna, av Andreas Löwenhöök 
(M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Andreas Löwenhöök (M) ställer följande interpellation till socialnämndens 

ordförande:  

"Sommaren 2022 inträffade ett våldsdåd där en då 9 årig flicka överfölls på en 

cykelväg på Morö Backe. Luna, som flickan heter, överlevde men skadades 
allvarligt. 

Gärningsmannen, en då 15-årig pojke, visade sig vid ett flertal gånger ha agerat på 

ett sätt som fått skolan att dokumentera varningssignaler i hans beteende mot 
andra flickor. Dessutom fanns ett ärende hos socialtjänsten då han sommaren 

innan överfallit en kvinna i en gångtunnel, inte långt från det område han nu 
överföll Luna. Detta fick dock skolan aldrig reda på. 

I en interpellation, som besvarades av Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis 

(S) i augusti 2022, väckte jag ett antal frågor om socialtjänstens samverkan och 
informationsutbyte med skolan. Vi det tillfället frågade jag också om Socialnämnden 

tagit del av några avvikelser från rådande rutiner, till den tidpunkten under året 
2022. Svaret på den frågan var nej. 

Efter detta har Ivo, inspektionen för vård och omsorg, har granskat 

Socialnämndens hantering av den 15-årige pojke som utsatte nioåriga Luna för ett 
brutalt våldsdåd på Morö Backe i Skellefteå. Enligt Ivo ska Socialnämnden i 

Skellefteå ha brustit i flera ärenden som kom till Socialnämndens kännedom innan 
våldsbrottet i juni 2022. 

Ytters ansvariga för ledning, styrning och beslut om rutiner är den S-ledda politiska 
majoriteten. En slutsats som kan dras av tidigare svar, samt den kritik som Ivo 

lämnat, är att Socialnämnden har skäl att göra en översyn av rådande rutiner. Det 

känns angeläget då denna del av socialtjänstens arbete i grunden handlar om att 
fånga upp ungdomar på glid och att förebygga brott.  

Sedan våldsdådet på Morö Backe har det på nationell nivå pågått en utredning som 
nyligen presenterade förslag om att öka olika myndigheters möjligheter att dela 

information mellan varandra i syfte att förebygga brott. Till exempel mellan 

socialtjänsten och skolan. I allmänt tal har detta benämnts som Lex Luna. 
Moderaterna i Skellefteå, som efterfrågat ett ökat informationsutbyte, välkomnar 

förslaget. 

Mot bakgrund av detta har jag följande frågor till Socialnämndens ordförande Iosif 

Karambotis (S): 

 

- I vilket omfattning utvärderas socialtjänstens rutiner och arbetssätt för att 
förbättra förmågan att upptäcka ungdomar på glid och förebygga att de begår 
brott? 
- På vilket sätt hanterar nämnden kritik som kommer från Ivo och vidtas det 
åtgärder för att komma till rätta med brister som Ivo kritiserar? 
- Har Socialnämnden för avsikt att yttra sig över betänkandet ”Förbättrade 
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möjligheter att utbyta information med brottsbekämpande myndigheter (Ju 
2022:03)” oaktat om nämnden är remissinstans eller ej?" 

Ordförande för socialnämnden, Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar:  

"1. I vilket omfattning utvärderas socialtjänstens rutiner och arbetssätt för att 
förbättra förmågan att upptäcka ungdomar på glid och förebygga att de begär 
brott? 

Svar: Socialtjänsten har en viktig roll i arbetet med att förebygga att barn och unga 

begår brott. Arbetet sträcker sig från generellt förebyggande arbete till individuellt 
anpassade insatser till barn och unga med normbrytande beteende eller som begår 

allvarliga brott. Det är viktigt att upptäcka och identifiera barn som är i behov av 
stöd i ett tidigt skede och att erbjuda och motivera föräldrar och barn att ta emot 

hjälp för att bryta en negativ utveckling. 

Individ- och familjeomsorgen (IFO) har bland annat en förebyggande enhet som 
arbetar i tidigt skede mot barn och unga och deras föräldrar. Verksamheten 

erbjuder bland annat föräldrastöd både enskilt och i grupp. IFO är även en aktör 
när det gäller HLT och samverkar mycket med andra aktörer. 

Ett exempel är samverkan med de andra kommunerna i Västerbotten och med 

regionen kring arbetet med barn och unga med sexuell beteendeproblematik. 
Målgruppen för denna samverkan är: 

- barn och unga som utsätter sig själv och andra för sexuella övergrepp.  
- barn och unga som utvecklat eller riskerar att utveckla ett sexuellt avvikande och 

brottsligt beteende.  

Rutinen syftar till att förtydliga arbetssätt i samband med upptäckt av barn med 

sexuell beteendeproblematik enligt definitionen ovan. Rutinen ska hjälpa 

professionella att veta vem som gör vad. I detta arbete erbjuds även individuella 
insatser utifrån behov.  

Andra exempel på viktiga insatser är arbetet med unga lagöverträdare och unga 
missbrukare. Som stöd i socialtjänstens arbete används bland annat våra egna 

rutiner, kunskapsstöd och handböcker. De rutiner som verksamheten har ses över 

årligen och revideras även vid behov när till exempel nya lagar eller regler och 
föreskrifter som påverkar verksamheten kommer. Arbetet med att förebygga brott 

är ett område där det händer mycket och där det finns ett stort fokus från politiken 
nationellt.  

Den 1 juli 2023 trädde en ny lag i kraft om kommunalt ansvar för det 

brottsförebyggande arbetet. I den lagen framgår bland annat att kommunerna ska 
bidra till att samhällets samlade brottsförebyggande arbete bedrivs på ett effektivt 

sätt. Arbetet med detta är pågående. 

2. På vilket sätt hanterar nämnden kritik som kommer från Ivo och vidtas det 
åtgärder för att komma till rätta med brister som Ivo kritiserar? 

Svar: IFO arbetar aktivt med att granska sin egen verksamhet i syfte att förbättra, 

förebygga och kvalitets höja verksamheten. Detta sker bland annat genom 

klagomål, rutiner, avvikelser, internkontrollen, BBIC, Norrköpingsmodellen, 
Kvalitetsgranska varandras utredningar, ständigt lärande, uppföljning av enskilda 

ärenden och Lex Sarah.  

När Institutionen för vård och omsorg (IVO) kommer in med kritik tar IFO del av 

den och yttrar sig i frågan. I vissa fall har IFO redan identifierat brister och vidtagit 

åtgärder. Detta redogör IFO för i yttrandet till IVO. I de fall där IFO bedömer att 
nya arbetssätt eller rutiner behöver tas fram görs detta. IVO har också möjlighet att 
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ålägga verksamheten med åtgärder och i dessa fall så återrapporterar IFO vilka 
åtgärder som är gjorda för att åtgärda/förebygga bristerna. IVO är tillsammans 

med andra rapportörer en viktig del i verksamhetens kvalitetsutveckling. 

3. Har Socialnämnden för avsikt att yttra sig över betänkandet ”Förbättrande 
möjligheter att utbyta information med brottsbekämpande myndigheter (Ju 
2022:03)” oaktat om nämnden är remissinstans eller ej? 

Svar: Utredningen om förbättrade möjligheter att utbyta information med 

brottsbekämpande myndigheter (Ju 2022:03) skulle slutredovisas senast 31 oktober 
2023, så den går ej yttra sig över. Utredningen har däremot lämnat betänkandet 

”Ökat informationsflöde till brottsbekämpningen – En ny huvudregel” (SOU 
2023:69), där Skellefteå kommun inte är en remissinstans. Betänkandet lämnar 

förslag på förbättrade möjligheter till informationsutbyte mellan brottsbekämpande 

myndigheter och vissa andra statliga och kommunala myndigheter samt enskilda 
huvudmän för fristående skolor. Remissvaren ska ha kommit in till 

Justitiedepartementet senast den 12 januari 2024. Utifrån att Skellefteå kommun 
inte är remissinstans har ett remissvar inte planerats in. 31 andra kommuner är 

remissinstans och Skellefteå kommun bedömer att det därmed finns en god 

representation från socialtjänster i landet." 

Inlägg 

Andreas Löwenhöök (M), Iosif Karambotis (S), Per Boström (KD), Lena Forsman 
(KD), Håkan Andersson (C), Christina Soldan (L), Felicia Lundmark (S) och Markku 

Abrahamsson (SD) yttrar sig. 

 

____________________________________________________________________
____ 
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§ 380 Dnr KS KS-2023-000814 600 

Interpellation om den ekonomiska situationen i för- 
och grundskolorna och dess konsekvenser, av 
Christina Soldan (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Christina Soldan (L) ställer följande interpellation till för- och grundskolenämndens 

ordförande: 

"Grundskolans ekonomi är ansträngd. Enligt de senaste rapporterna redovisar för- 

och grundskolenämnden en årsprognos som nu pekar mot ett underskott på minus 
91 miljoner kronor. Nu kommer signaler om att det behöver dras ned på tjänster 

redan i år. ”Det kommer att öka arbetsbelastningen”, skriver Sveriges lärare i den 
lokala tidningen. Den historiskt stora satsningen i de rödas budget är ändå inte 

tillräckligt, kan man lätt konstatera. Det vill säga 162 miljoner kronor jämfört med i 

år. Men enligt förvaltningens egen beräkning fattas det ca 15 miljoner kronor för att 
komma i kapp. Det ska räcka till löneökningar, kostnadsökningar, höjda räntor och 

andra kostnader. För- och grundskolan är ständigt underfinansierade och en rad 
drastiska åtgärder föreslås för att få en budget i balans. Ett underskott på -90 

miljoner kronor bedöms motsvara minst 150 medarbetare. Med Alliansens budget 

hade den historiskt stora satsningen varit högre. 

Andelen behöriga lärare inom såväl förskola som grundskola har en nedåtgående 

trend sedan 2020. Från ca 50% 2020 tills nu med endast 44 % behöriga 
förskolelärare. Från ca 82% 2020 tills nu med endast 76 % behöriga 

grundskolelärare. Allt det här hänger ihop. Dålig ekonomi, ökad arbetsbelastning, 

personal som söker andra jobb, ökat antal obehöriga, sämre utbildningskvalité, och 
så vidare. 

Med anledning av detta vill jag fråga för- och grundskolenämndens ordförande: 

- Hur planerar för- och grundskolenämnden att lösa den uppkomna situationen med 
ett prognosticerat underskott? 
- Hur planerar för- och grundskolenämnden för en ekonomi i balans, på kort och 
lång sikt?" 

Ordföranden för för- och grundskolenämnden, Fredrik Stenberg (S), lämnar 
följande svar: 

"1. Hur planerar för- och grundskolenämnden att lösa den uppkomna situationen 
med ett prognosticerat underskott? 

Svar: För- och grundskolenämnden beslutade 2023-09-20 §96 att ansöka om att 

underskottet avskrivs. Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-15 § 446 att föreslå att 
kommunfullmäktige avskriver underskottet. Idag ska kommunfullmäktige besluta. 

2. Hur planerar för- och grundskolenämnden för en ekonomi i balans, på kort och 
lång sikt?" 

Svar: I januari kommer för- och grundskolenämnden att behandla ett ärende om 
budget i balans. Jag kan inte föregå det beslutet och den diskussionen som 

nämnden kommer att ha. På kort sikt hänvisar jag till svaret i fråga ett." 
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Inlägg 
Christina Soldan (L), Fredrik Stenberg (S), Maria Bernsson (C), Jens Wennberg (L) 

och Andreas Löwenhöök (M) yttrar sig. 

_________________________________________________________________ 
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§ 381 Dnr KS KS-2023-000777 042 

Månadsrapport oktober 2023, Skellefteå kommun  

Kommunfullmäktiges beslut 
1.  Månadsrapport per den sista oktober 2023 enligt kommunledningskontorets 

förslag godkänns. 

2. För- och grundskolenämnden och socialnämndens prognostiserade underskott 
får avskrivas i samband med årsbokslut 2023. De överskjutande kostnaderna, som 

redan finns med i kommunens resultatprognos för 2023, får belasta kommunens 
resultat 2023. 

3. För- och grundskolenämnden samt socialnämnden får i uppdrag att genomföra 
en genomlysning av respektive nämnds kostnader och utifrån denna föreslå 

åtgärder i syfte att uppnå en långsiktig ekonomisk balans. 

4. Uppdraget enligt punkt 3 redovisas till kommunstyrelsen i januari 2024 efter det 
att respektive nämnd fastställt 2024 års internbudget. 

5. Samhällsbyggnadsnämndens underskott för vinterväghållningen samt 
byggnadsnämndens underskott, till följ av uteblivna intäkter inom 

bygglovsverksamheten, får avskrivas i samband med årsbokslut 2023. De 

överskjutande kostnaderna, som redan finns med i kommunens resultatprognos för 
2023, får belasta kommunens resultat 2023. 

Sammanfattning 
Enligt fastställd rapportplan ska kommunledningskontoret lämna månadsrapport till 

kommunstyrelsen per den sista oktober.  

Kommunens resultatprognos har förbättrats ytterligare jämfört med augusti 

månads delårsrapport med 80 miljoner kronor och ligger nu på plus 553 miljoner 
kronor och överstiger därmed budget (420 miljoner kronor) med 133 miljoner 

kronor. Det finns tre huvudsakliga förklaringar till den aktuella prognosen och det 

är för det första att kommunstyrelsen ser ut att erhålla ökade arrendeintäkter med 
nästan 75 miljoner kronor för uthyrningen av de fyra vattenkraftverken. Den andra 

huvudförklaringen är att det årliga utfallet för skatteintäkter och generella 
statsbidrag förväntas överstiga budget med 86 miljoner kronor. Den tredje 

förklaringen är att kommunen förväntas erhålla ej budgeterade intäkter från 

exploatering och markförsäljning med 160 miljoner kronor. 

Prognosen dras å andra sidan ner till följd av relativt stora underskott inom fyra av 

kommunens nämnder. I tabellen på nästa sida beskrivs hus årsprognosen 
förändrats jämfört med delårsrapporten i augusti. 

För- och grundskolenämnd: Redovisar en årsprognos som nu pekar mot ett 
underskott på minus 91 miljoner kronor. Det är främst personalkostnaderna inom 

grundskolan som ökat och det handlar om kompletterande kompetenser för att 

stötta lärarna i deras uppdrag. För- och grundskolenämnden beslutade i samband 
med delårsrapporten per den sista augusti att hos KS/KF begära att få det 

prognostiserade underskottet för 2023 avskrivet istället för att behöva genomföra 
åtgärder som kraftigt skulle inverkat på verksamhetens kvalitet, se bilaga 1. 

Socialnämnd: Redovisar en årsprognos som pekar mot ett underskott på minus 77 

miljoner kronor. Vård- och omsorgsavdelningens sammantagna prognos är minus 
63 miljoner kronor. Detta är en försämring med 8 miljoner kronor jämfört med 

augusti. Verksamheternas prognos har försämrats på grund av fortsatt dyra 
lösningar för kompetensförsörjningen. Stöd och service lämnar en prognos på 

minus 25 miljoner kronor. I dessa båda underskott ingår de extra ersättningar som 
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betalats ut för att klara sommarmånaderna (särskilda sommaravtal) med 26 
miljoner kronor. 

De ekonomiska konsekvenserna med anledning av Covid-19 beräknas för 2023 att 
uppgå till minus 8 miljoner kronor, vilket är på betydligt lägre nivåer jämfört med 

pandemiåren.  

Samhällsbyggnadsnämnd: Redovisar en årsprognos som pekar mot ett underskott 
på minus 41 miljoner kronor. En stor del av underskottet är kopplat till 

vinterväghållningen. Snöfallen i början av året innebar att verksamheten fick ploga 
ofta. Fler plogtillfällen och mer bortforsling av snö från centralorten gör att 

verksamheten kommer att göra ett underskott på 15 miljoner kronor. 
Räddningstjänsten lämnar en årsprognos på minus sex miljoner. Förändringar i lag 

om skydd mot olyckor har medfört en ambitionshöjning. Dessa ambitionsökningar 

tillsammans med utmaningarna som härrör till Skellefteås tillväxt är orsaken till det 
prognostiserade underskottet. Den avgiftsfinansierade verksamheten står för det 

övriga underskottet. Det är kostnader som regleras i bokslutet via dessa enheters 
egna kapital samt via den skuld som VA-kollektivet upparbetat under tidigare år. 

Bygg- och miljönämnd: Redovisar en årsprognos som pekar mot ett underskott på 

minus 7 miljoner kronor på grund av uteblivna intäkter. Den lågkonjunktur som 
Sverige befinner sig i bidrar till att inkomna bygglovsärenden har minskat mycket, 

jämfört med samma period i fjol. Det får direkta konsekvenser på verksamhetens 
intäkter. De resurser som i vanliga fall hade varit sysselsatta med 

bygglovshantering kommer att användas för att ytterligare snabba på befintliga 
bygglovsprocesser, samt arbeta med utveckling inom nämndens ansvarsområde. 

Avskrivning av underskott 2023 

Kommunfullmäktige har inför 2024 beslutat om en ovanligt stor ökning av för- och 
grundskolenämndens och socialnämndens rambudgetar. Kommunledningskontorets 

bedömning är därför att dessa nämnder inför nästa år har betydligt större 
möjligheter att kunna redovisa en budget i balans, varför kraftiga åtgärder i slutet 

på 2023 inte är rimliga. Utfallet för kommunens skatteintäkter och generella 

statsbidrag ser också ut att bli nästan 90 miljoner kronor högre än budgeterat. De 
redovisade underskotten för samtliga 4 nämnder ovan finns också redan med som 

en medräknad kostnad i kommunens resultatprognos för 2023. 

Kommunledningskontoret föreslås därför att både Socialnämndens och För- och 

grundskolenämndens prognostiserade underskott får avskrivas i samband med 

årsbokslut 2023. Förvaltningen föreslår även att Samhällsbyggnadsnämndens 
underskott för vinterväghållningen samt Byggnadsnämndens underskott, till följ av 

uteblivna intäkter inom bygglovsverksamheten, får avskrivas i samband med 
årsbokslut 2023. 

De överskjutande kostnaderna, som redan finns med i kommunens resultatprognos 
för 2023, får belasta kommunens resultat 2023 

Investeringar: Kommunens höga investeringstakt fortsätter. De totala 

investeringarna i materiella anläggningstillgångar bedöms för helåret 2023 att 
uppgå till 881 miljoner kronor jämfört med budgeterat 1 500 miljoner kronor. Att 

utfallet förväntas bli betydligt lägre än budget beror på att en del större projekt 
som bland annat fotbollshall, förskolor på Anderstorp och i Boliden inte har kommit 

igång som planerat.  

Inlägg 
Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M), Jens Wennberg (L), Fredrik Stenberg 

(S), Markku Abrahamsson (SD), Carina Sundbom (C), Iosif Karambotis (S), 
Christina Soldan (L), Hans Brettschneider (MP), Magnus Nilsson (S) och Joakim 

Wallström (V) yttrar sig. 
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Yrkanden 
Kommunstyrelsen har lämnat följande förslag till beslut:  

1.  Månadsrapport per den sista oktober 2023 enligt kommunledningskontorets 
förslag godkänns. 

2. För- och grundskolenämnden och socialnämndens prognostiserade underskott 
får avskrivas i samband med årsbokslut 2023. De överskjutande kostnaderna, som 

redan finns med i kommunens resultatprognos för 2023, får belasta kommunens 
resultat 2023. 

3. För- och grundskolenämnden samt socialnämnden får i uppdrag att genomföra 

en genomlysning av respektive nämnds kostnader och utifrån denna föreslå 
åtgärder i syfte att uppnå en långsiktig ekonomisk balans. 

4. Uppdraget enligt punkt 3 redovisas till kommunstyrelsen i januari 2024 efter det 
att respektive nämnd fastställt 2024 års internbudget. 

5. Samhällsbyggnadsnämndens underskott för vinterväghållningen samt 

byggnadsnämndens underskott, till följ av uteblivna intäkter inom 
bygglovsverksamheten, får avskrivas i samband med årsbokslut 2023. De 

överskjutande kostnaderna, som redan finns med i kommunens resultatprognos för 
2023, får belasta kommunens resultat 2023. 

Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C) och Iosif 

Karambotis (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-15 § 446 

Tjänsteskrivelse, Kommunledningskontoret reviderad efter KS 2023-11-15 
Bildspel "månadsrapport Skellefteå kommun oktober 2023", kommunstyrelsen 

2023-11-15 
Reviderad tjänsteskrivelse Månadsrapport oktober 2023, Kommunledningskontoret, 

2023-11-08 

För- och grundskolenämndens beslut 2023-09-20 § 96 
Tjänsteskrivelse utbildning och arbetsmarknad, 2023-09-12 

____________________________________________________________________
______________ 

 

Beslutet sänds till 

Kommunledningskontoret, Finans och juridik 
För- och grundskolenämnden  

Samhällsbyggnadsnämnden 

Socialnämnden 
Kommunstyrelsen  
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§ 382 Dnr KS KS-2023-000741 340 

Ny VA-taxa från 2024-01-01  

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Vatten- och avlopps taxa ("VA-taxa") för Skellefteå kommun fastställs enligt 

samhällsbyggnadsnämndens förslag 2023-10-16 § 186. 

2. Den nya taxan gäller från och med 2024-01-01. 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-10-16 § 186 att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa vatten- och avloppstaxa (VA-taxa) för Skellefteå 

kommun, att gälla från och med 2023-04-01.  

Bakgrunden är att de ökade kostnaderna för VA-verksamheten. Förslag till ny VA-

taxa innebär en höjning av intäkterna hushåll och verksamheter från dagens ca 
199,5 miljoner kronor exklusive moms till 234,5 miljoner kronor exklusive moms. 

Detta motsvarar för en normalvilla ca 100 kronor/månad inklusive moms och 

ungefär detsamma för en flerbostadslägenhet. 

Vid en jämförelse av VA-taxor i Sverige 2023 så har en normal villakund i Skellefteå 

en årskostnad på ca 7 000 kronor inklusive moms inom ett nationellt 
kostnadsintervall mellan ca 3 400 kronor – ca 16 900 kronor inklusive moms. 

Årskostnaden i Luleå, Piteå och Umeå är i intervallet ca 8 200 kronor – 10 200 

kronor, inklusive moms. 

Inlägg 
Per Boström (KD) och Sara Keisu-Lundh (S) yttrar sig. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2023-11-15 § 423 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2023-10-16 § 186 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2023-09-26 
Förslag till ny VA-taxa för Skellefteå kommun 

Förslag till ny VA-taxa för Skellefteå kommun, ändringar i förhållande till dagsläget 
markerade 

 

____________________________________________________________________
_____________ 

Beslutet sänds till 
Samhällsbyggnadsnämnden  

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 383 Dnr KS KS-2023-000742 450 

Ny avfallstaxa från 2024-01-01  

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avfallstaxa för Skellefteå kommun fastställs enligt samhällsbyggnadsnämndens 

förslag 2023-10-16 § 187. 

2. Den nya taxan gäller från och med 2024-01-01. 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-10-16 § 187 att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa avfallstaxa för Skellefteå kommun, att gälla från och 

med 2023-04-01.  

Nämnden anför att avfallsverksamhetens ekonomi har påverkats och påverkas 

fortsatt av den acceleration av allmänna kostnadsökningar som skett de senaste 18 
månaderna och som resulterat i en ny högre kostnadsnivå. Särskilt påverkar 

utvecklingen vad gäller kostnader för transporter och energi, kapitalkostnader, samt 

tillkommande kostnader för utsläppsrätter. 

För att avfallsverksamheten över tid ska kunna uppvisa ett nollresultat behöver 

avfallstaxan höjas från och med 2024-01-01. 

I bokslut 2022 var intäkterna via avfallsavgifter ca 93 miljoner kronor för att klara 

alla kostnadsökningar inklusive tillkommande utsläppsrätter behöver avgifterna 

höjas så att den totala intäkten hamnar på ca 114 miljoner kronor. Det innebär en 
kostnadsökning för hushållen på ca 75 kronor/månad inklusive moms. 

Vid en jämförelse av avfallstaxor i Sverige för 2022, så har en normal villakund i 
Skellefteå en årskostnad på ca 2 800 kronor inklusive moms inom ett nationellt 

kostnadsintervall mellan ca 1 200 kronor och 3 950 kronor inklusive moms. 
Årskostnaden i Luleå, Piteå och Umeå är för 2022 i intervallet ca 2 150 kronor – 2 

200 kronor inklusive moms. 

Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2023-10-16 § 187 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2023-09-26 
Förslag till nya avfallstaxa för Skellefteå kommun 

Förslag till nya avfallstaxa för Skellefteå kommun, ändringar i förhållande till 
dagsläget markerade 

 

____________________________________________________________________
_________ 

Beslutet sänds till 
Samhällsbyggnadsnämnden  

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 384 Dnr KS KS-2023-000730 041 

Budget Skellefteå Stadshuskoncern 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Skellefteå Stadshuskoncernens budget 2024 fastställs enligt styrelsen för Skellefteå 

Stadshus ABs förslag 2023-10-16 § 477. 

Sammanfattning 
Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2023-10-16 § 477 att godkänna 

förslag till budget 2024 och överlämna den till kommunfullmäktige. Till 
budgetförslaget hör respektive dotterbolags budget. 

Inlägg 
Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M) och Per Boström (KD) yttrar sig. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen har lämnat följande förslag till beslut: 

Skellefteå Stadshuskoncernens budget 2024 fastställs enligt styrelsen för Skellefteå 
Stadshus ABs förslag 2023-10-16 § 477. 

Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Per Boström (KD) yrkar att ärendet skall återremitteras i den del som rör Skellefteå 

Buss AB, i syfte att det skall göras en förnyad granskning av densamma.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på Per Bostöms (KD) yrkande om återremiss, och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras på dagens 

sammanträde.  

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stödjer att ärendet avgörs på sammanträdet idag röstar ja, den som stödjer 

Per Boströms (KD) yrkande om återremiss röstar nej". 

Ordförande finner att ärendet ska avgöras idag då minoritetsåterremiss endast 

gäller hela ärendet och inte del av ärendet.  

Omröstningsresultat 
Vid omröstning avges 36 ja-röster, 21 nej-röster, 5 avstår från att rösta och 3 

frånvarande. 

Hur var och en röstat framgår av bifogad förteckning till denna paragraf. 

Beslutsunderlag 
Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB:s beslut 2023-10-16 § 477 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-10-16 
Bilaga, Skellefteå Stadshus budget 2024 

Bilaga, Skellefteå Kraft Budget 2024 
Bilaga, Skellefteåbostäder AB Budget 2024 

Bilaga, Skellefteå Industrihus AB Budget 2024 

Bilaga, Skellefteå buss AB Budget 2024 
Bilaga, Skellefteå City Airport AB Budget 2024 

Bilaga, Skellefteå Kulturhus AB Budget 2024 
Bilaga, Skellefteå Museum AB Budget 2024 

Bilaga, Skellefteå Science City AB Budget 2024 

Bilaga, Västerbottensteatern AB Budget 2024 
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Bilaga, Visit Skellefteå AB Budget 2024 
____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till 

Skellefteå stadshus AB 
Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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Omröstningsresultat § 348 

Ja röstar: Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), 

Evelina Fahlesson (S), Mats Ekman (S), Daniel Enwall (S), Fredrik Lundberg (S), 

Annika Bray (S) Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Iosif Karambotis (S), Sara 
Keisu-Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Lars Lundmark (S), 

Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson 
(S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Solweig Widmark 

Andersson (S), Klas Bergman (S), Tomas Teglund (S), Monica Widman Lundmark 

(S), Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Pär Sehlstedt (SD), Joakim  Wallström (V), 
Weidan Gong (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova Torstensson (V), Hans 

Brettschneider (MP) och Monica Lindow (MP). 
 

Nej röstar: Henry Andersson (M), Andreas Löwenhöök (M), André Waplan (M), Per-
Ivar Skogqvist (M), Anette Lundqvist (M), Anette Lindgren (M), Kjell Lindström (M), 

Micaela Löwenhöök (M), Mikael Nöjd (M), Nils E Vesterberg (M), Tony Rönnqvist 

(SD), Carina Sundbom (C) Håkan Andersson (C) Kjell Bergmark (C), Mirjam 
Abrahamsson (C), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Emma Lindgren (KD), 

Petter Ershag (KD), Christina Soldan (L) och Jens Wennberg (L). 
 

Avstår gör: Markku Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist 

(SD), Linda Strandberg (SD) och Marcus Sehlstedt (SD). 
 

Frånvarande är: Maria Bernsson (C), Kornelia Paulander (C) och Johan Söderberg 
(M). 
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§ 385 Dnr KS KS-2023-000729 045 

Borgen och låneram för Skellefteå Stadshus AB:s 
låneförpliktelser, inklusive kontokredit 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Skellefteå kommun ingår, såsom för egen skuld, borgen för Skellefteå Stadshus 

ABs låneförpliktelser inklusive räntederivat upp till ett högsta belopp om 12 500 
miljoner kronor jämte därpå löpande ränta och kostnader från och med 2024-01-

01. 

2. Skellefteå kommun ingår, såsom för egen skuld, borgen för Skellefteå Stadshus 
ABs låneförpliktelser avseende kontokredit hos Nordea på 700 miljoner kronor. 

3. Ram för lån med kommunal borgen i Skellefteå Stadshus-koncernen är 1 250 
miljoner kronor. 

Sammanfattning 
Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2023-10-16 § 475 att föreslå 

kommunfullmäktige ingå borgen för bolagets låneförpliktelser upp till 12 500 
miljoner kronor, samt för bolagets kontokredit hos Nordea. 

Styrelsen anför att Skellefteå Stadshuskoncernen kommer öka sin investeringstakt 

ytterligare under nästa år. Trots en generellt god egenfinansiering behöver bolagen 
ha tillräckliga nivåer för likviditetsreserver genom limit på koncernkontot. Detta för 

att kunna hantera verksamheten på ett effektivt sätt. Med några mindre 
omfördelningar mellan bolagen i koncernen så är bedömningen att man totalt 

måste öka nivån med 200 miljoner kronor. Detta ger att förslaget för ram med 

kommunal borgen ökar från 12 300 miljoner kronor till 12 500 miljoner kronor. 

 

Beslutsunderlag 
Styrelsen för Skellefteå Stadshus ABs beslut 2023-10-16 § 475  

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-10-20 
Bilaga, sammanställning ram för lån med kommunal borgen 

Bilaga, borgensavgifter 2024 
 

____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till 

Skellefteå stadshus AB 
Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 386 Dnr KS KS-2023-000758 045 

Borgensavgifter för bolag inom Skellefteå Stadshus-
koncernen 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Borgensavgift för år 2024 i form av räntepåslag vid lån med kommunal borgen 

blir: 

0,30 % för Skelleftebostäder AB. 

0,25 % för Skellefteå Kraft AB. 

0,30 % för Skellefteå Stadshus AB. 
0,35 % för Skellefteå Industrihus AB. 

0,50 % för Skellefteå Museum AB. 
0,50 % för Science City Skellefteå AB. 

0,50 % för Skellefteå Buss AB. 
0,50 % för Skellefteå City Airport AB. 

0,50 % för Skellefteå Kulturhus AB. 

0,50 % för Västerbottensteatern AB. 
 

2. För övrig borgen tillämpas samma avgift som vid lån med kommunal borgen. 

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2023-10-16 § 475 att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa borgensavgifter för bolag inom Skellefteå stadshus-

koncernen för år 2024. 

Bakgrunden är att om ett koncernbolag tar upp lån och kommunen tecknar ett 
borgensåtagande för lånen krävs att kommunen ska ersättas för detta i form av en 

borgensavgift. Att det behövs en avgift eller ett räntepåslag utöver den faktiska 
upplåningskostnaden beror på EU-lagstiftning avseende statsstöd. Det är enligt lag 

inte tillåtet att ge offentligt ägda företag en konkurrensfördel genom att 
subventionera deras finansiering. Vid sidan av EU-lagstiftningen måste också 

Skatteverkets regler för internprissättning tas i beaktande. Påslaget får varken vara 

för högt eller för lågt då det skulle kunna ses som skatteplanering och överföring av 
vinstmedel. Internprissättningen av lån samt beräkning av borgensavgift måste 

alltså ske på marknadsmässiga grunder. 

Extern konsult har analyserat kommunkoncernens nivåer avseende prissättning av 

internlån och borgensavgifter. Konsultens analys bygger på en modell för beräkning 

av borgensavgift respektive räntepåslag som tar sin utgångspunkt från publikt 
tillgängliga marknadsdata vilket sedan justeras individuellt per bolag baserat på 

dess finansiella status.  

Några av de mindre bolagen har låg finansiell styrka. Syftet med dessa bolag är 

inte att generera avkastning till ägaren. Ej heller verkar dessa bolag, i samma 
utsträckning, på en konkurrensutsatt marknad. Därför föreslås att det för dessa 

bolag bör läggas ett tak på borgensavgiften motsvarande 0,50 %. 

Beslutsunderlag 
Styrelsen för Skellefteå Stadshus ABs beslut 2023-10-16 § 475  

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-10-20 
Bilaga, sammanställning ram för lån med kommunal borgen 

Bilaga, borgensavgifter 2024 
 

____________________________________________________________________

__________ 
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Beslutet sänds till 
Skellefteå Stadshus AB 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 387 Dnr KS KS-2023-000747 042 

Årsredovisning 2022/2023 för Stiftelsen 
Skeriafonden 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Resultat- och balansräkning för Stiftelsen Skeriafonden 2022/2023 godkänns. 

2. Styrelsen för Stiftelsen Skriafonden samt de enskilda ledamöterna i densamma 
beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022/2023. 

Jäv 
Lorents Burman (S) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen och beslutet. 

Sammanfattning 
Stiftelsen Skeriafonden överlämnar årsredovisning för perioden 2022-07-01 - 2023-

06-30. Till årsredovisningen har revisionsberättelse i vilken stiftelsens revisor 
tillstyrker att årsredovisningen upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och 

att styrelsens ledamöter inte handlat i strid med stiftelselagen eller 

stiftelseförordnandet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, support och lokaler 2023-10-19 
Årsredovisning Stiftelsen Skeriafonden 

 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
Stiftelsen Skriafonden  
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§ 388 Dnr KS KS-2023-000731 041 

Investeringsanslag för anskaffande av kultur- och 
biblioteksbuss 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämnden beviljas 9 miljoner kronor år 2024 för inköp av 

kultur- och biblioteksbuss. 

2. Investeringen finansieras via den likviditetsreserv som finns i Budget och plan år 

2024-2033.  

3. De ökade driftkostnader som investeringen medför hanteras inom 
kulturnämndens befintliga driftram. 

Sammanfattning 
Kultur- och fritidskontoret har behov av en ny kultur- och biblioteksbuss till sin 

verksamhet. Nuvarande bokbuss anskaffades för ca 20 år sedan.  

Kulturnämnden har 2023-10-16 § 98 tagit beslut om att tillstyrka en anskaffning av 

bussen. I det beslutet framgår också att kulturnämnden har för avsikt att finansiera 
de ökade driftkostnader som den investeringen medför inom sin budgetram. 

Samhällsbyggnadsnämnden äskar ett investeringsanslag på 9 miljoner kronor i 

beslut 2023-10-20 för finansiering av investeringen i ny bokbuss. Nämnden har en 
investeringsram för anskaffning av fordon som uppgår till 18 miljoner kronor per år. 

När det ett enskilt år tillkommer en så stor specifik investering blir det svårt att 
klara den inom befintlig investeringsram.  

Kommunledningskontoret föreslår att samhällsbyggnadsnämnden tillförs 9 miljoner 

kronor för anskaffning av kultur- och biblioteksbuss. Investeringen finansieras via 
det kvarvarande investeringsutrymmet, 236 miljoner kronor, som finns i budget och 

plan 2024-2033. 

Inlägg 

Daniel Sjögren (S) och Hans Brettschneider (MP) yttrar sig. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen har lämnat följande förslag till beslut:  

1. Samhällsbyggnadsnämnden beviljas 9 miljoner kronor år 2024 för inköp av 

kultur- och biblioteksbuss. 

2. Investeringen finansieras via den likviditetsreserv som finns i Budget och plan år 

2024-2033.  

3. De ökade driftkostnader som investeringen medför hanteras inom 
kulturnämndens befintliga driftram. 

Daniel Sjögren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag till beslut.  

Beslutsgång  

Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-10-19 
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Samhällsbyggnadsnämndens ordförandebeslut 2023-10-20 
Kulturnämndens beslut, 2023-10-16 § 98  

Tjänsteskrivelse, kultur- och fritidskontoret 2023-10-16 
____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till 
Samhällsbyggnadsnämnden  
Kulturnämnden  

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 389 Dnr KS KS-2023-000738 149 

Socialnämndens reglemente, revidering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Socialnämndens reglemente ändras enligt socialnämndens förslag 2022-04-27 § 78. 

Sammanfattning 
Socialnämnden beslutade 2022-04-27 § 78 att föreslå kommunfullmäktige fastställa 

ändringar av nämndens reglemente. 

Enligt socialnämndens nu gällande reglemente har nämnden enligt punkt 11 ansvar 
för ”ekonomiskt stöd till vissa ideella och idéburna organisationer som gör insatser 

inom det sociala området”. 

Nämnden hänvisar till att den 2020-12-17 § 243 beslutade om nya riktlinjer för det 

som tidigare hette föreningsbidrag. Riktlinjerna har reviderats efter det och 
nämnden önskar nu att reglementet korrigeras för att bättre spegla nämndens 

faktiska hantering. 

Nämnden föreslår att punkt 11 i reglementet ska lyda, ”Ansvara för aktivitetsbidrag 
till vissa ideella och idéburna organisationer som gör insatser inom det sociala 

området och följer socialnämndens mål och riktlinjer.” 

Inlägg 

Håkan Andersson (C) yttrar sig. 

Beslutsunderlag 

Socialnämndens beslut 2022-04-27 § 78 
Tjänsteskrivelse, socialkontoret 2022-03-25 

____________________________________________________________________
__________ 

Beslutet sänds till 
Socialnämnden  

Support och lokaler, ansvarig för politikerportalen 
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§ 390 Dnr KS KS-2023-000753 003 

Nytt reglemente för gemensam nämnd för drift av 
personalsystem 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Reglemente för gemensam nämnd för drift av personalsystem fastställs enligt 

nämndens förslag 2023-10-05 § 9. 

2. Det nya reglementet gäller från och med 2024-01-01. 

Sammanfattning 
Den gemensamma nämnden för drift av personalsystem beslutade 2023-10-05 § 9 

att föreslå kommunfullmäktige i de samverkande kommunerna fastställa nytt 
reglemente för nämnden.  

Bakgrunden är att Arvidsjaurs kommun avser att lämna samarbetet från och med 

2024-01-01, reglementet måste skrivas om utifrån detta. Det har även gjorts vissa 
förtydliganden avseende hur vice ordförande utses. 

Beslutsunderlag 
Gemensam nämnd för drift av personalsystems beslut 2023-10-05 § 9 

Förslag till nytt reglemente 
____________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till 
Gemensam nämnd för drift av personalsystem 

Malå kommun 

Norsjö kommun 
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§ 391 Dnr KS KS-2023-000754 009 

Nytt avtal för gemensam nämnd för drift av 
personalsystem 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avtal för gemensam nämnd för drift av personalsystem fastställs enligt 

nämndens förslag 20243-10-05 § 10. 

2. Det nya avtalet gäller från och med 2024-01-01. 

Sammanfattning 
Den gemensamma nämnden för drift av personalsystem beslutade 2023-10-05 § 10 

att föreslå kommunfullmäktige i de samverkande kommunerna fastställa nytt avtal 
mellan de kommuner som kommer att ingå i samarbetet från och med 2024-1010. 

Det rör sig om Skellefteå, Malå och Norsjö kommuner.   

Bakgrunden är att Arvidsjaurs kommun avser att lämna samarbetet från och med 
2024-01-01, nytt avtal har upprättats utifrån detta. 

Beslutsunderlag 
Gemensam nämnd för drift av personalsystems beslut 2023-10-05 § 10 

Förslag till nytt avtal 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
Gemensam nämnd för drift av personalsystem 

Malå kommun 
Norsjö kommun 
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§ 392 Dnr KS KS-2023-000792 102 

Fyllnadsval av ersättare i gymnasienämnden  

Kommunfullmäktiges beslut 
Maria Karlsson (V) utses till ny ersättare i gymnasienämnden för perioden fram till 

och med 2026-12-31.  

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Linn Johansson Leionen (V) 

Kommunfullmäktiges beslut 2023-11-07 § 365 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 

Maria Karlsson (V) 
Gymnasienämnden  

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 393 Dnr KS KS-2023-000766 102 

Avsägelse från Rose-Marie Lundström (S) av 
uppdraget som ersättare i socialnämnden och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Rose-Marie Lundström (S) befrias från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Rose-Marie Lundström (S) gällande uppdraget som ersättare i 
socialnämnden 

____________________________________________________________________
________ 

Beslutet sänds till  
Socialnämnden  

Rose-Marie Lundström (S) 
Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 394 Dnr KS KS-2023-000821 102 

Avsägelse från Siri Almqvist (M) av uppdraget som 
ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Siri Almqvist (M) befrias från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen om ny sammanräkning för att 
utse ny ersättare i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Siri Almqvist (M) gällande uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige 
__________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till 
Länsstyrelsen Västerbotten 

Siri Almqvist  

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 395 Dnr KS KS-2023-000816 259 

Fråga om planer för det gamla spädbarnshemmet i 
Bergsbyn, av Anette Lindgren (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandling av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Anette Lindgren (M) ställer följande fråga till ordföranden för nämnden för support 

och lokaler: 

"Spädbarnshemmet i Bergsbyn 

I Bergsbyn finns ett gammalt vackert hus som tyvärr håller på att förfalla. Huset 
ligger på en fantastisk tomt vid älven, det är det gamla spädbarnshemmet och ägs 

av Skellefteå kommun.  

Min fråga till Nämnden för support och lokalers ordförande, Tomas Teglund (S): 

- Vilka planer har kommunen för den gamla byggnaden och tomten?" 

Ordförande för nämnden för support och lokaler Tomas Teglund (S) lämnar 
följande svar:  

Svar: "Det finns planer på att exploatera fastigheten och det har förts diskussioner 

med grannfastigheten kring en eventuell utökning av fastigheten för att möjliggöra 
en exploatering. Det är mark- och exploatering som är ansvariga." 

Inlägg 
Anette Lindgren (M) och Tomas Teglund (S) yttrar sig.  

_________________________________________________________________ 
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§ 396 Dnr KS KS-2023-000786 700 

Fråga om stöd till Stadsmissionen, av Lena Forsman 
(KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandling av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Lena Forsman (KD) ställer följande fråga till ordföranden för socialnämnden:  

"Under den gångna veckan har vi i västerbottensnytt kunnat ta del av hur de ökade 
matpriserna lett till ett kraftigt ökat hjälpbehov hos stadsmissionen.  

Utifrån detta ställer vi Kristdemokrater följande fråga.  

- Hur har socialnämndens stöd till stadsmissionen sett ut och har det förändrats de 
senaste 5 åren? Ämnar socialnämden att stötta Stadsmissonen framledes, och i så 
fall hur?" 

Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar: 

"Svar: Socialnämnden har de senaste 5 åren betalat ut följande aktivitetsbidrag till 
Stadsmissionen i Skellefteå: 

År 2019 betalades 275 000 kronor ut 

År 2020 betalades 125 000 kronor ut 

År 2021 betalades 160 000 kronor ut 

År 2022 betalades 160 000 kronor ut 

År 2023 betalades 160 000 kronor ut 

Socialnämnden bedömer ansökningar till aktivitetsbidrag varje år. De 

föreningar/organisationer som följer riktlinjerna kan beviljas aktivitetsbidrag. 
Socialkontoret för samtal med alla föreningar/organisationer i samband med 

ansökningar. Man kan läsa om riktlinjerna på kommunens hemsida." 

Inlägg 

Lena Forsman (KD) och Iosif Karambotis (S) yttrar sig. 

____________________________________________________________________

____ 
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§ 397 Dnr KS KS-2023-000820 029 

Fråga om anställda med arbetstillstånd i kommunen, 
av Nils E Vesterberg (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandling av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Nils Vesterberg (M) ställer följande fråga till ordföranden för personalnämnden: 

"Arbetsgivare inom Sverige har krav på sig att kontrollera rätten att vara och arbeta 
i Sverige när man anställer personer som inte är medborgare i ett land inom EU, 

EES eller Schweiz. Kravet gäller inte familjemedlemmar till medborgare inom EU, 
EES eller Schweiz oavsett familjemedlemmens medborgarskap. Arbetsgivaren ska 

också meddela Skatteverket när man anställer personer utanför EU, EES eller 

Schweiz. 

På senaste Kommunfullmäktige diskuterades det livligt i en interpellation om 

effekterna av ändrade statliga regler inom området. Ändringen påverkar 

enbart de som ansöker om tillstånd enligt 6 kap. 2 § första stycket UtlL Det har 

framkommit olika siffror på hur många av kommunens anställda som berörs och 

därmed hur stor påverkan det har på verksamheterna. Det sades från 
Personalnämndens ordförande att det fortfarande är osäkra siffror och de 200 

personer som först hade nått stor spridning justerades till 130. 

Utifrån de särskilda myndighetskrav som åligger arbetsgivare vid arbetskraftsimport 

“utanför EU” så hoppas jag att Personalnämnden nu tagit fram riktiga siffror som 

ett underlag för fortsatt planering. Det ligger på arbetsgivarens ansvar att 
kontrollera utländska anställdas arbetstillstånd. Om arbetstillstånd saknas och ska 

sökas krävs det dokumentation, arkivering och omfattande kontakter med både 
berörd facklig organisation, Migrationsverket och Skatteverket. Det bör då rimligen 

finnas dokumentation för varje anställd med arbetstillstånd enligt 6 kap. 2 § första 
stycket UtlL.  

Min fråga till Personalnämndens ordförande: 

- Hur många personer är idag anställda med sådana arbetstillstånd som prövas mot 
det ändrade försörjningskravet?" 

Personalnämndens ordförande Evelina Fahlesson (S) lämnar följande svar:  

Svar: "- Enligt de uppgifter jag fått är det fortsatt ca 130 personer som berörs av 

det ändrade försörjningskravet. Eftersom anställningar och uppgifter uppdateras 

löpande kan antalet variera." 

Inlägg 

Nils E Vesterberg (M) och Evelina Fahlesson (S) yttrar sig. 

_______________________________________________________  
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§ 398 Dnr KS KS-2023-000819 109 

Fråga om tillgänglighetsrådgivare, av Linnea Öhman 
(MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs. 

_________________________________________________ 
 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-11-28 

46 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 399 Dnr KS KS-2023-000565 101 

Delgivningar till kommunfullmäktige 2023-11-28 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Sammanfattning 
Dnr KS 2023-000274 

Mark- och miljödomstolens dom 2023-11-10, Överklagande av kommunfullmäktiges 

beslut 2023-02-28, § 90, Detaljplan för Söder torg inom stadsdelen centrala stan, 
antagande (mål nr P 1031-23) 

Dnr KS 2023-000726 
Länsstyrelsens beslut 2023-11-07 där Siri Almqvist (M) utses till ny ersättare i 

kommunfullmäktige 

__________________________________________________ 
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